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عضو کمیسیون عمران مجلس از اعطای تسهیلات طرح ساخت 
سالانه یک میلیون مسکن در دامنه ۲۰۰ تا ۴۵۰ میلیون تومان با 

نرخ سودهای ۵ تا ۱۲ و بازپرداخت ۲۰ ساله خبر داد.
اقبال شاکری در نشست خبری معرفی چهارمین کنفرانس بین المللی مدل سازی 
اطلاعات ساخت با بیان این که این کنفرانس در طی چند سال گذشته به گسترش 
دانش و نوآوری در ســاخت مسکن بسیار کمک کرده است گفت: این دانش و 

فناوری نقش بسیار مؤثری در کاهش هزینه های ساخت دارد.
وی ادامه داد: در حال حاضر بسیاری از دانشگاه ها بر روی موضوعات مدیریت 

شهری و اجرای این طرح مدل سازی و اثرات آن می پردازند.
شاکری با بیان این که صدور مجوزها برای ساخت و طراحی و اجرای آن چندین 
ماه به طول می انجامد افزود: با اجرای این مدل سازی اطلاعات در مدت چند دقیقه 
ما شاهد تهیه نقشه و طراحی ساختمان خواهیم بود بنابراین اجرای این فناوری 
نقش بسیار مؤثری در کاهش دخالت ها داشته و همچنین مانع ایجاد رانت در حوزه 

ساخت وساز خواهد شد.
عضو کمیسیون عمران مجلس با بیان این که وزارت راه و شهرسازی و همچنین 
سازمان مناطق آزاد برای اجرای این طرح اجرایی استقبال کرده اند افزود: باید جامعه 
مشاور و پیمانکار را با این فناوری آشنا کنیم تا شاهد گسترش مهارت و فناوری 
در این حوزه باشیم چراکه آینده ساخت وساز و هوشمند سازی در اجرا به هم پیوسته 

هستند و این فناوری نقش بسیار مؤثری در مدیریت قوی خواهد داشت.
شاکری تصریح کرد: با توجه به آنکه صنعتی سازی در ایران در دستور کار بسیاری 
از سازندگان قرار گرفته است بنابراین این فناوری در حوزه صنعتی سازی هم بسیار 

مؤثر خواهد بود.
نماینده کمیسیون عمران مجلس در شورای عالی مسکن درباره جزئیات ساخت 
یک میلیون واحد مسکونی در سال گفت: کل بودجه ساخت یک میلیون واحد 
مسکونی در سال از بانک ها تأمین خواهد شد و بانک ها موظف هستند ۲۰ درصد 

از کل تسهیلات بانکی در سال را به بخش مسکن تخصیص دهند.
وی با بیان این که تســهیلات ســاخت یک میلیون واحد مسکونی ۲۰۰ تا 
۴۵۰ میلیون تومان است که در شــهرها و کلان شهرها با نرخ ۵ تا ۱۲ درصد 
پرداخت می شود و بانک ها ضابطه مند هستند که این تسهیلات را پرداخت کنند 
گفت: این نرخ سود تسهیلات بانکی بین ۵ تا ۱۲ درصد است و بانک ها موظف 
هستند تسهیلات برای ساخت یک میلیون واحد مسکونی را با این میزان بپردازند.
شاکری اظهار کرد: این تسهیلات را از طریق صندوق ملی مسکن و بانک ها 

تأمین خواهیم کرد.
شاکری با بیان این که وزارت راه و شهرسازی و همچنین شورای عالی مسکن 
معتقد هستند که بانک ها سرکش هستند و زیر بار پرداخت این تسهیلات نمی روند 
 افزود: شورای عالی مسکن اعلام کرده که باید مدت بازپرداخت این تسهیلات 

۱۸ تا ۲۰ سال باشد و بانک ها باید در پرداخت این تسهیلات همکاری های لازم 
را انجام دهند.عضو کمیسیون عمران مجلس با بیان این که بسیاری از متقاضیان 
و مستأجران از نحوه پرداخت تسهیلات ودیعه مسکن گله مند هستند افزود: تعداد 
بانک ها بسیار کاهش یافته و ما امیدواریم هر چه سریع تر بانک مرکزی و وزارت 
راه و شهرسازی اقدامات لازم را جهت همراهی در پرداخت این تسهیلات داشته 
باشند.وی با بیان این که در طرح جهش تولید مسکن وام ساخت به انبوه سازان 
و ســازندگان پرداخت می شود گفت: تمامی جوانب اجرای این طرح را در نظر 
گرفته ایم و ما امیدواریم با اجرا و ســاخت این تسهیلات شاهد بهبود وضعیت 

ساخت وساز در کشور باشیم.
شاکری با بیان این که ظرف یک هفته آینده سامانه برای ثبت نام جهت تولید 
مسکن اعلام می شود گفت: بسیاری از مردم تصور می کنند که میزان اقساط این 
 تســهیلات بالا است اما در حال حاضر میزان اقساط این تسهیلات حدود ۵ تا

 ۳ میلیون و ۷۵۰ هزار تومان است که ظرف مدت ۲ تا ۵ سال این تسهیلات به 
متقاضیان پرداخت می شود.

وی تصریــح کرد: در این طرح نه از لحاظ پرداخت تســهیلات و نه از لحاظ 
تأمین مسکن مشکلی وجود دارد اما وزارت راه و شهرسازی باید تمهیدات لازم 
را در بحث کنترل قیمت مســکن و مدت زمان ساخت آن انجام دهد چراکه در 
پروژه های گذشته ازجمله مسکن مهر به دلیل افزایش مدت زمان ساخت بسیاری 

از سازندگان به بهانه نرخ تورم قیمت تمام شده ساخت را افزایش دادند بنابراین باید 
در اجرای این طرح از سازندگان حرفه ای و بخش های دولتی مانند بنیاد مسکن 

بنیاد مستضعفان و ستاد اجرایی فرمان ساخت استفاده شود.
عضو شورای عالی مسکن اضافه کرد: ما در حال حاضر ۱۰ میلیون متقاضی 
برای بازار مسکن نیازمند هستیم که با احساب افراد بد مسکن و مجردها، تعداد 

متقاضیان مسکن به ۱۲ میلیون نفر می رسد.
شاکری با بیان این که وزارت راه و شهرسازی اعلام کرده امسال ساخت ۲میلیون 
واحد مسکونی و سال آینده ۲ میلیون واحد دیگر را آغاز خواهد کرد گفت: چراکه 
مدت زمان ســاخت هر واحد مسکونی دو سال است و ما امیدواریم ۴ میلیون 
مسکن را بتوانیم ظرف ۴ سال دولت سیزدهم به پایان برسانیم؛ البته در این طرح 
از افراد تحت پوشش سازمان بهزیستی و همچنین کمیته امداد هم حمایت های 

لازم را خواهیم کرد و آن ها را هم در خانه دار شدن سهیم خواهیم کرد.
وی با بیان این که در اجرای این طرح سعی خواهیم کرد از تعاونی های سازنده 
که سابقه بسیار خوبی در حوزه ساخت وساز دارند استفاده کنیم گفت: باید در این 
بخش از حضور تعاونی های با ســابقه خوب و همچنین سازندگان حرفه دولت 
استفاده کرد و وزارت راه و شهرسازی و همچنین کمیسیون عمران مراقب حضور 

تعاونی ها خواهد بود.
وی با بیان این که وزارت راه و شهرســازی اعلام کرده است از ۴ تا ۵ شرکت 
بزرگ و سازندگان بزرگ استفاده خواهند کرد و البته با چینی ها هم وارد مذاکره 
شده است گفت: وزارت راه و شهرسازی در اجرای این طرح ها نظارت عالیه خواهد 

داشت.
عضو هیئت علمی دانشکده عمران دانشگاه صنعتی امیرکبیر با بیان این که برای 
اجرای این طرح در سال اول ۳۶۰ هزار میلیارد تومان تسهیلات بانکی در نظر 
گرفته شــده است گفت: هر ساله متناسب با نرخ تورم میزان تسهیلات اضافه 
خواهند شد و وزارت راه و شهرسازی اعلام کرده است که ظرف مدت ۲۰ سال 
تا پایان اقساط این تســهیلات، عموم مردم به ویژه دهک های اول را خانه دار 

خواهد کرد.
شاکری تصریح کرد: اجرای طرح جهش تولید مسکن، افزایش قیمت مسکن را 
کنترل کرده و مانع از افزایش قیمت مسکن می شود که البته قیمت مسکن تنها 
تولید مسکن مؤثر نیست بلکه باید مالیات از خانه های خالی و مالیات بر عایدی 

مسکن نیز اجرا شود تا ما شاهد بهبود وضعیت بازار باشیم.
وی اضافه کرد: برخی از صاحبان واحدهای خالی از ســکنه افراد، سازمان ها و 
بانک ها هستند؛ بنابراین شاید ورود یک میلیون و۳۰۰ هزار واحد مسکونی برای 
عموم مردم نباشد اما از لحاظ روانی تأثیر بسیار زیادی در حوزه در کنترل و کاهش 

قیمت مسکن خواهد داشت.
در ادامه این نشســت مجتبی عزیزی رئیس کنفرانس بین المللی مدل سازی 
 bim اطلاعات ساخت و عضو هیئت علمی دانشگاه تربیت مدرس با بیان این که
در تصمیم گیری و همچنین کاهش مدت زمان اجرا و طراحی پروژه ها و همچنین 
تهیه نقشه ساختمان بسیار تأثیر گذار است افزود: صدور مجوز و همچنین اخذ 
عوارض ساختمانی ۸ تا ۹ ماه زمان می برد اما با مدل سازی اطلاعات ساختمان ما 

شاهد کاهش چشمگیر مدت زمان آن خواهیم بود.
وی با بیان این که تاکنون حدود ۱۰۰ پروژه از طریق سامانه مدل سازی اطلاعات 
ساخت، احداث شده گفت: سازمان برنامه و بودجه، شهرداری تهران، شورای عالی 
مناطق آزاد و همچنین وزارت راه و شهرسازی سند بالادستی برای اجرای طرح را 
تدوین و در حال ابلاغ آن به دستگاه های تابعه جهت استفاده از این فناوری برای 

پروژه های عمرانی هستند.

از سوی عضو شورای عالی مسکن؛

جزئیات جدید وام ساخت یک میلیون مسکن اعلام شد

سرمایه امروز

بانک رفاه کارگران آمادگی حضور در بخش های 
مختلف اقتصادی استان اردبیل را دارد 

مدیر عامل بانک رفاه کارگران در ســفر به 
استان اردبیل، ضمن دیدار با مسئولان این 
استان، بر آمادگی این بانک برای حضور در 
بخش های مختلف اقتصادی استان تأکید 

کرد.
اسماعیل لله گانی در این سفر با استاندار اردبیل دیدار 
و در جلســه انعقاد تفاهم نامه همکاری های متقابل 
گفت: استان اردبیل از ظرفیت های خوب و مناسبی در 

حوزه های صنعتی، کشاورزی، دامپروری، گردشگری و ... برخوردار است که سرمایه گذاری 
بانک ها و بخش خصوصی به رشد و توسعه استان کمک می کند. وی افزود: یکی از برنامه های 
اصلی بانک رفاه کارگران کمک به حوزه تولید کشــور و اشتغال زایی به ویژه در مناطق کم 
برخوردار است و با در اختیار داشتن زیر ساخت ها و توانمندی مناسب، می تواند در بخش های 
مختلف تولیدی، کشاورزی، صنعت و بازرگانی، فعالیت و اقدامات اثر بخش انجام دهد.در این 
جلسه، عاملی استاندار اردبیل با قدردانی از اقدام ارزشمند بانک رفاه کارگران در مناطق محروم، 
این اقدام را در راستای اهداف کلان دولت سیزدهم در محرومیت زدایی عنوان کرد و اظهار 
داشت: امیدواریم نظام بانکی و از جمله بانک رفاه کارگران منابع خود را به سمت استان ها به 
ویژه استان های محروم سوق دهند تا شاهد توازن منطقه ای و رونق و توسعه این استان ها 
باشیم.در خاتمه این نشست، تفاهم نامه همکاری دو جانبه به امضای مدیر عامل بانک رفاه 

کارگران و استاندار اردبیل رسید.

قطع درگاه های بانک سپه، حکمت ایرانیان و مهر 
اقتصاد سابق 

کلیه درگاههــای الکترونیکی و کارت بانک 
ســپه و واحدهای ادغام شــده؛ بانک های 
مهراقتصاد )سابق( وحکمت ایرانیان )سابق( 
شامل )اینترنت بانک، عابربانک، پایانه های 
فروشگاهی )POS(، همراه بانک و...( به دلیل 
مهاجرت سیستمی این واحدهای ادغام شده 
به سامانه جامع بانکی بانک سپه، از ساعت 
۱۴:۰۰ روز پنج شنبه ۲۲ مهر ماه تا ساعت 

۱۴:۰۰ جمعه ۲3 مهر ماه قطع و طی روزهای بعد از آن با اختلال احتمالی 
همراه خواهد بود.

با توجه به این مهاجرت همچنین شماره شبای کلیه مشتریان واحدهای ادغام شده بانک های 
مهراقتصاد )سابق( و حکمت ایرانیان )سابق( تغییر خواهدکرد که صاحبان حساب های این 
بانک ها می توانند از طریق درگاهها و پرتال اینترنتی بانک سپه از شماره شبای جدید خود مطلع 
شوند. روابط عمومی بانک سپه ضمن تشکر از صبر و بردباری مشتریان گرامی، به دلیل قطعی 

فوق پیشاپیش عذرخواهی می نماید.

رشد 66 درصدی تسهیلات پرداختی بانک کشاورزی 
نسبت به سال گذشته 

بانک کشاوری از ابتدای سال ۱۴۰۰ تا هفته 
اول مهرماه بیش از ۴96 هزار میلیارد ریال 
تسهیلات پرداخت کرده که نسبت به همین 
مقطع در سال گذشــته 66.3 درصد رشد 

داشته است.
تســهیلات پرداختی بانــک کشــاورزی در تمام 
زیربخش ها نسبت به سال گذشته افزایش داشته است 
و  تسهیلات پرداختی در زیربخش صنایع وابسته با ۹۶.۹ 

درصد رشد، در صدر این جدول قرار دارد. شایان ذکر است در مقطع یادشده، تسهیلات پرداختی 
بانک کشاورزی در بخش کشاورزی ۸۸.۶ درصد از کل پرداخت های این بانک را شامل می 

شود که این نسبت نیز در مقایسه با سال گذشته افزایش داشته است.

رتبه نخست بانک ملی ایران در پرداخت وام ودیعه 
مسکن به مستاجران

بانک ملی ایران برای حمایت از مستأجران در شرایط بیماری کرونا، بیشترین 
میزان وام ودیعه مسکن در میان سایر بانک ها را پرداخت کرده است. 

بر اساس آمار اعلامی شادا )شبکه اخبار اقتصادی و دارایی ایران( این بانک با پرداخت بالغ بر 
۹۱ هزار و ۲۹۸ فقره وام ودیعه مسکن به ارزش بیش از ۱۹ هزار میلیارد ریال سهم مهمی در 
کاهش مشکلات هموطنان داشته است. ضمن اینکه بیش از ۷ هزار و ۵۰۰ پرونده به مبلغ بیش 

از ۲ هزار میلیارد ریال نیز تشکیل و به زودی به متقاضیان پرداخت خواهد شد.
گفتنی است، بانک ملی ایران در شرایط کرونا، در کنار پرداخت تسهیلات حمایت از کسب و 
کارهای آسیب دیده، تسهیـلات کمک ودیعه مسکـن به مستاجران را نیز در قالب برنامه های 
حمایتی خود دارد و درخواست های متقاضیان این تسهیلات در حداقل زمان ممکن بررسی و 

پرداخت ها صورت می گیرد.

سیستم چند نرخی
ادامه از صفحه یک

عبور اقتصاد ایران از سه شوک ارزی و تجربه گذشته نشان می دهد بالاترین نرخ    های تورم در دوران 
 شوکِ ارزی بوده است و سیستم چند نرخی موجب حملات سفته    بازانه به بازار ارز می شود؛ بنابراین 
یکسان سازی نرخ ارز و از بین بردن انحراف نرخ رسمی و نرخ آزاد بهترین راهکار برای ایجاد ثبات ارزی 
است. برای این کار باید با سیاست    های پولی و مالی مناسب نقدینگی به سمت تولید هدایت شود و بازار 
سرمایه تقویت گردد و بخش های رکودی اقتصاد مثل مسکن با ارائه تسهیلات رونق بگیرند؛ در غیر این 
صورت سفته    بازی و سوداگری در بازار ارز با وجود تحریم بانکی منجر به دلاری شدن اقتصاد و کمبود 

ارز منجر می    شود و مشکلات فراوانی را برای اقتصاد کشور به وجود می آورد.
راهکار جایگزین را در شرایطی که ثبات نسبی نرخ ارز داریم میتوانیم پیاده کنیم، نه در شرایطی که نرخ 
ارز ما به شکل صعودی بالا می رود و قابل کنترل نیست؛ مثلا فرض کنید در اواسط سال ۹۸ که دیگر 
نرخ ارز به یک ثبات نسبی رسیده بود و اثر تحریم ها را دیده بودیم، یک ثبات نرخ ارز داشتیم، در آن 
شرایط نسبتا با ثبات ارز می توانستیم مدل حمایتی را تغییر دهیم. هنگامی که ارز نرخ باثباتی دارد، در این 
شرایط قیمت کالا های وارداتی، و نهاده های تولیدی و کالا های اساسی که بخش زیادی از آن وارداتی 
است، ثبات پیدا می کند. در این شرایط می توان قیمت این کالا ها را متناسب با دلار آزاد یا دلاری که 
در بازار تثبیت شده، قیمت گذاری کرد تا اخلال در نظام قیمت حذف شود؛ و از محل ما به تفاوتی که 
حاصل می شود، از خانواده های نیازمند و دهک های پایین جامعه حمایت نقدی کرد. طبیعتا لازم نیست 
دهک های بالای درآمدی یارانه بگیرند، در حالی که چندین برابر دهک های فقیر یارانه می گیرند. یارانه 
را باید مدیریت کرد تا به دهک های پایین جامعه برسد. آمار ها هم نشان میدهد که هر زمان دولت یک 
سیاســت حمایتی نقدی اجرا کرده، بلافاصله بر روی کاهش نابرابری اثر گذاشته و ضریب جینی را 
بهبود داده است و این سیاست گذاری بسیار عادلانه تر است و هم نظام قیمتی را تهدید نمیکند، و هم 
قاچاق خروجی تولید نمیکند، و در نتیجه تولید کننده های داخل را بی انگیزه و رانت خوار بار نمی آورد؛ 
لذا راهکار جایگزین این است که اگر پیش بینی یا توان ثبات بخشی به بازار ارز را داریم )که این امر 
تابع شرایط داخلی و خارجی و نفت و مدیریت تجارت و همه این ها است( و اگر میتوانیم یک ثباتی در 
حوزه ارز ایجاد کنیم، باید به سمت آشکار کردن این یارانه پنهان برویم و توزیع نقدی به دهک های 
پایین جامعه حلقه آخر راهکار جایگزینی طرح ارز ترجیحی است و دهک های پایین از طرح سیاست 

حمایتی بهره مند خواهند شد.

شاخص های بورسی صعود را تاب نیاوردند!
بازار سرمایه روزی پرنوسان را پشت سر گذاشت، به طوری که هر دو شاخص کل 
بورس و شاخص کل فرابورس در ساعات ابتدایی معاملات روندی صعودی داشتند 

اما کار خود را با روندی نزولی به پایان بردند. 
شاخص کل بورس که در ساعات میانی دیروز دوشنبه تا یک میلیون و ۴۶۱ هزار واحد افزایش یافته 
بود در ساعات پایانی روندی نزولی به خود گرفت و در نهایت با ۱۸۶۹ واحد افزایش در رقم یک میلیون 
و ۴۵۷ هزار واحد ایستاد.این در حالی است که شاخص کل با معیار هم وزن ۹۲۶ واحد کاهش یافت 
و رقم ۴۱۳ هزار و ۷۶۰ واحد را ثبت کرد.معامله گران این بازار ۵۶۰ هزار معامله به ارزش ۵۰ هزار و 
۷۲۹ میلیارد ریال انجام دادند.در این بازار ۱۲۴ نماد مثبت و ۲۶۰ نماد منفی بودند که از میان آن ها صنایع 
پتروشیمی خلیج فارس نسبت به سایر نمادها بیشترین تأثیر منفی و در مقابل پتروشیمی پردیس، ملی 
صنایع مس ایران، فولاد خوزستان، پتروشیمی نوری، سرمایه گذاری غدیر و گسترش نفت و گاز پارسیان 
نسبت به سایر نمادها بیشترین تأثیر مثبت را روی بورس گذاشتند.در آن سوی بازار سرمایه، شاخص 
کل فرابورس هم که توانسته بود تا رقم ۲۰ هزار و ۸۸۸ واحد افزایش یابد در نهایت با ۵۱ واحد صعود 
در رقم ۲۰ هزار و ۸۳۴ واحد ایستاد.معامله گران این بازار ۴۱۴ هزار معامله انجام دادند که ۵۰۳ هزار و 

۹۹۰ میلیارد ریال ارزش داست.
۱۱۸ نماد فرابورســی مثبت و ۱۷۶ نماد منفی بودند که از میان آن ها پتروشــیمی زاگرس، پلیمر 
آریاساسول و پالایش نفت لاوان نسبت به سایر نمادها بیشترین تأثیر مثبت و در مقابل صنعتی مینو، 
فرابورس ایران،  گروه سرمایه گذاری میراث فرهنگی و سهامی ذوب آهن اصفهان نسبت به سایر نمادها 

بیشترین تأثیر منفی را روی فرابورس گذاشتند.

اخبار کوتاه 

 معاون توســعه مدیریت و منابع بیمه ایران  از اتخاذ و اجرایی 
شدن بیش از یکصد تصمیم مهم و کلیدی در هیات عامل شرکت 
سهامی بیمه ایران برای اصلاح ساختارها و ساماندهی امور خرد و 

کلان این شرکت در نیمه نخست امسال خبر داد.
اسماعیل داور پناه در گفت و گویی که به بررسی عملکرد شش ماهه نخست 
این تنها شرکت دولتی صنعت بیمه کشور اختصاص داشت، گفت: با تشکیل 
هیات عامل بیمه ایران که متشکل از مدیرعامل و چهار معاونت شرکت است 
و در اجرای مقررات و آیین نامه اجرایی حاکمیت شرکتی، از ابتدای سال تاکنون 
و به طور مرتب هر هفته جلسات این هیات برگزار شده که حاصل آن تحکیم 
انســجام سازمانی و تقویت هماهنگی معاونت ها و  بالا رفتن سرعت عمل در 

اجرای تصمیمات بوده است.
وی در باره عملکرد شش ماهه معاونت متبوع خود گفت: در نیمه نخست سال 
۱۴۰۰ اقدامات گسترده و متنوعی در زمینه های مختلف برنامه ریزی شده اند که 

بسیاری از آنها در حال انجام است.
داور پناه با اشاره به برگزاری موفقیت آمیز مجمع عمومی عادی سالیانه شرکت 
در آســتانه استقرار دولت جدید و مجمع فوق العاده شرکت برای افزایش شش 
برابری سرمایه بیمه ایران و رشد آن از ۳۴ هزار میلیارد ریال به رقم بسیار ارزشمند 
حدود ۱۹۰ هزار میلیارد ریال که در مباحث توانگری، و ارتقا تمامی  شاخص های 
مرتبط با دارایی ها و حقوق صاحبان سهام موثر بوده است، افزود: یکی از مهمترین 
اقدامات ســاختاری در نیمه اول امسال برنامه ریزی تجمیع حساب های انبوه 
شرکت و متمرکز ساختن و یکسان سازی بیش از ۲۰۰ واحد حسابداری در شعب 
سراسر کشور بود که علاوه بر نظم بخشی به امور سنگین این حوزه مالی، منجر 
به آزاد سازی نیروی کار بیش از ۵۰۰ تن از شاغلان این بخش شده که به تدریج 
و همگام با اجرای حسابداری متمرکز در حوزه های متنوع شرکت از مهارت آنان 

استفاده خواهد شد.
معاون توســعه مدیریت و منابع بیمه ایــران  اضافه کرد: با تعیین فرآیندهای 
چابکسازی، در حوزه امور نظارتی و کنترلی اقدامات بسیار خوبی در دست اجراست 
که از جمله آنها می توان به تقســیم کار شــعب به دو بخش فنی و پشتیبانی 
)شــامل فنآوری اطلاعات، حقوقی و امور ساختمان و همه امور غیر بیمه ای(، 
ســاماندهی املاک و مستغلات و ساخت و سازها، تقویت نظارت و کنترل در 
بخش های خدمات و حمل و نقل و افزایش بهره وری نیروی کار در این بخش ها 
و حوزه های دیگر و . . . اشــاره کرد. وی با اشاره به اقدامات متنوع و موثری که 
در حوزه صیانت از سرمایه های انسانی بیمه ایران صورت گرفته است، گفت: در 

بخش منابع انسانی برنامه های بلند مدت فراوانی داریم. منابع انسانی بر سه محور 
جذب، توسعه و نگهداشت استوار است که در تمامی این محورها برنامه هایی از 
جمله جذب نیروی جدید توانمند )پس از اخذ مجوزهای لازم( و آموزش پرسنل 
شاغل به اجرا درآمده و خوشبختانه به دلیل وفاداری نیروی انسانی شرکت، تقریبا 

در بحث نگهداشت این نیروها با ریزش بسیار پایینی روبرو هستیم.
داور پناه افزود: در نیمه نخست امسال و به منظور ایجاد انگیزه و نشاط سازمانی 
 و بر اساس مصوبه کمیته سرمایه انسانی شرکت، آیین  نامه جابجایی و گردش 
شغلی در بیمه ایران تدوین شده و به تدریج  در حال اجراست. اجتماعی سازی و 
آشنا ساختن نیروها، خصوصا نیروهای جدیدالاستخدام با وظایف بخش های دیگر 
شرکت، برقراری نظم و انضباط درحضور و غیاب موثر پرسنل، ایجاد نظام شناور  

ساعات کاری برای افزایش بهره وری نیز از جمله اقدامات در دستور کار است.
معاون توسعه مدیریت و منابع بیمه ایران تدوین آیین نامه بهره وری در بیمه 
ایران را از اقدامات مهم امســال دانست و تصریح کرد: طرح سنجش کارایی و 
افزایش  بهره وری نیروی کار در بیمه ایران در قالب همین آیین نامه است. ارزیابی 
شغلی طرح بسیار مهمی است که همراه با آموزش پرسنل انجام می شود و کشف 
استعدادها که در مورد آن تا کنون غفلت شده است و نیز جا به جایی و تخصیص 
نیرو و میزان برون سپاری فعالیت ها هم از همین ارزیابی ها صورت می گیرد. 
 ارزیابی شغلی کارکنان و سنجش شایستگی ها شروع شده است. طبق این طرح، 
کارکنانی که در پارامترهای مورد ارزیابی نمره قابل قبولی کسب ننمایند، لازم 
است نسبت به توسعه فردی از طریق خود یا مرکز آموزش اقدام نمایند. همچنین، 
در خلال ارزیابی ها استعدادهای خوبی نیز کشف می شود که این افراد هم در 
راستای طرح تربیت ۱۰۰ مدیر مطابق با استراتژی کلان شرکت لازم است تحت 

آموزش های تکمیلی قرار گرفته و مراحل بعدی را طی نمایند.
وی اجرای طرح یکسان سازی حقوق پرسنل قراردادی از ابتدای سال جاری 
و اعطای سمت به این عزیزان را از دیگر موفقیت های شرکت در نیمه نخست 
امسال خواند و افزود: با اجرای این طرح، تفاوت حقوق کارکنان رسمی، پیمانی و 

قراردادی با شرایط یکسان به حداقل ممکن رسیده است.
 داور پناه  اضافه کرد: همچنین، امســال طراحی بیمه عمر جدیدی با حداقل 
پوشــش های اضافی که در آن به تمایل بیمه گذاران با اهداف  سرمایه  گذاری 
پاسخ داده شود، آغاز شده است که این بیمه نامه یا به عبارتی »بیمه زندگی به 
شرط  حیات«  می تواند یکی دیگر از موانع توسعه بیمه های زندگی را پوشش 
دهد. همچنین، مانع بزرگ دیگری در این رشته بیمه ای مهم که همانا پایین 
بودن میزان بازدهی منابع این بیمه  نامه ها به دلیل اختلاط آن با ســایر منابع 

شرکت است، از طریق راه اندازی سبد سرمایه گذاری مستقل )PRX( در شرف 
برطرف شدن است. در این حالت منابع بیمه های عمر از دیگر منابع شرکت به 
صورت کامل تفکیک و سرمایه گزاریهای مناسبی با نرخ بازدهی معقول و ریسک 
مناسب انجام می پذیرد و آخرین وضع آن در هر روز از طریق زیر ساخت به اطلاع 

بیمه گذار خواهد رسید.
وی اظهار کرد: در نیمه نخست امسال با  اتخاذ تدابیر مناسب اقدامات خوبی 
در مقابله با بیماری کرونا در راستای سیاست های ابلاغی در بیمه ایران صورت 
گرفته و با معرفی کارکنان و خانواده های آنان به سامانه واکسیناسیون، تعداد قابل 
توجهی از همکاران واکسن مربوطه را دریافت کردند. همچنین طبق تصمیمات 
اخیر هیات عامل، برنامه های مناسبی برای دلجویی و حمایت از خانواده هایی که 
عزیزان خود را ازدست داده اند طراحی و اجرا گردیده و خدمات در منزل نیز برای 

همکاران درگیر با بیماری، تصویب و ابلاغ شده است.
معاون توسعه مدیریت و منابع بیمه ایران،  تدوین آیین نامه جدید در کمیته وصول 
مطالبات بیمه ایران را گام بزرگ شرکت در نیمه اول امسال برای وصول مطالبات 
خواند و گفت: آیین نامه جدید وصول مطالبات در مرحله بررسی نهایی و طرح در 
هیات مدیره است. بررسی ها نشان می دهد حدود ۷۵ درصد مطالبات شرکت 
متعلق به تهران و بیمه گذاران بزرگ است که به دلیل عدم تصمیم گیری سریع، 
قاطع و نهایی در مورد شیوه وصول آنها، به وجود آمده است. امسال تصمیمات 
مناسبی در مورد وصول مطالبات معوق بیمه ایران اتخاذ شده است که از جمله 
مهمترین آنها می توان به توافق نهایی با شرکت معظم ایران خودرو برای تسویه 
مطالبات بیمه ایران از آن شــرکت از طریق تملک چند ملک، دریافت تعدادی 

خودرو برای رفع نیاز شرکت و مبالغ نقدی اشاره کرد.
داور پناه در ادامه با اشاره به اقداماتی که طی نیمه نخست امسال در زمینه پدافند 
غیر عامل در بیمه ایران صورت گرفته است، گفت: بازنگری در حوزه زیرساخت ها، 

تقویت حوزه امنیت اطلاعات، تقویت فرهنگ پدافند  غیرعامل، خرید تجهیزات 
مراکز دیتا سنتر، افزایش امنیت اطلاعات و نظارت مستمر بر کاربران در  حوزه های 
مدیریتی، انتخاب افراد شایسته، استفاده از استانداردهای امنیت اطلاعات و . . . از 

جمله مهمترین این اقدامات بوده است.
معاون توسعه مدیریت و منابع بیمه ایران، انجام طرح های رفاهی کارکنان از 
جمله راه اندازی ایرانسرا ها در اقصی نقاط کشور را از جمله موفقیت های امور 
رفاهی کارکنان در نیمه اول سال جاری دانست و در پایان گفت: یکی از بزرگترین 
و مهمترین برنامه های راهبردی شرکت در نیمه نخست امسال، طرح استعداد 
یابی و پرورش ۱۰۰ مدیر جوان برای بیمه ایران است که با جدیت آن را پیگیری 

می کنیم و جزییات آن بزودی اعلام خواهد شد.
همچنین تبدیل وضعیت حدود ۵۰۰ نفر از ایثارگران عزیز، با هماهنگی بنیاد 
محترم شــهید و امور ایثارگران، در حال انجام است که تاکنون حدود ۲۰۰ نفر 
احکام مربوطه را دریافت کرده و بقیه نیز در نوبت ردیف اســتخدامی مربوطه و 

تکمیل مدارک و مستندات هستند.
وی گفت: تشکیل  هلدینگ کسب و کار سبا برای کنترل، نظارت و راهبری 
توسعه شرکتهای زیرمجموعه و ایجاد زیرساختهای لازم و تصویب آیین نامه ها 
و دستورالعمل های لازم در این رابطه در راستای ساماندهی سرمایه گذاریهای 
شرکت است. افزایش سرمایه شرکت ساختمان بیمه ایران، احیای شرکت حافظان 
سرمایه و سبا سودا ثمین، نیز از اقدامات انجام شده در رابطه با افزایش بازدهی 

سرمایه گذاری ها و ساماندهی آن است.
داور پناه اضافه کرد: تشکیل منظم شورای سرمایه گذاری شرکت از بین افراد 
خبره و انگیزش همکاران مدیریت سرمایه گذاری، منجر به کسب بازدهی بیش 
از شاخص بورس در حوزه سرمایه گذاری های بورسی شده است. همچنین، در 
این بخش به جهت ایجاد تمرکز مناسب تر بر پرتفوی اصلی تمامی سهام های 
کوچک در سبد جداگانه، به جهت استفاده از فرصت های کوتاه مدت بازار سرمایه، 
سرمایه گذاری شده است. میزان سرمایه گذاری های شرکت نیز از رشد مناسبی 

برخوردار بوده که ایفای تعهدات شرکت در آینده را تضمین می نماید.
معاون توسعه مدیریت و منابع بیمه ایران، سرکشی به شعب شرکت به صورت 
دوره ای، اهمیت به بهداشــت و نظام ۵S و آراستگی محیط، امحا اسناد راکد و 
اضافی، جمع آوری اموال بلا استفاده و آزادسازی فضاهای بلا استفاده شعب جهت 
تخصیص به پارکینگ همکاران، تعیین تکلیف برخی از پروژه های ساختمانی 
بلاتکلیف و اجرای چندین پروژه بهسازی و بازسازی از جمله دستاوردهای حوزه 

پشتیبانی شرکت است. 

100 تصمیم کلیدی بیمه ایران برای اصلاح ساختارها و ساماندهی امور در نیمه نخست سال
معاون توسعه مدیریت و منابع بیمه ایران خبر داد:

معاون طرح و برنامه بانک صادرات ایران از عملیاتی شدن پرداخت اینترنتی 
تســهیلات مرابحه تا سقف دو میلیارد ریال از طریق سامانه شمس )شعبه 

مجازی سپهر( این بانک در قالب دو طرح »6٧« و »تبسم« خبر داد.
رضا گودرزی افزود: ســامانه شمس )شعبه مجازی ســپهر( بانک صادرات ایران به منظور 
مشتری مداری و کاهش حضور غیرضروری مشتریان در شعب، ارتقای بانکداری نوین، افزایش 
ســرعت و امنیت، خدمات پرکاربرد بانکی را به مشتریان ارائه کرده و علاوه بر امکان دریافت 
تسهیلات متنوع بانکی، در تازه ترین خدمت تا سقف دو میلیارد ریال در قالب طرح ۶۷ و تبسم به 
متقاضیان تسهیلات ارائه می کند.وی با تشریح قابلیت های جدید سامانه شمس )شعبه مجازی 
سپهر(، سهولت ارائه خدمات غیرحضوری به مشتریان بانک را مورد تاکید قرار داد و افزود: بیش 

از ۹۶ درصد خدمات بانک صادرات ایران به صورت الکترونیکی و خارج از شعبه انجام می شود.
معاون طرح و برنامه بانک صادرات ایران اظهار کرد: برای برخی خدمات مالی نیز در قالب سامانه 
شمس تمهیداتی در نظر گرفته شده است که درخواست و اعطای تسهیلات قرض الحسنه ازدواج 
و  تهیه جهیزیه، وام اقشار ویژه، وام مشاغل خانگی کمیته امداد و بهزیستی، وام مسکن روستایی، 
کارت اعتباری همیاران سپهر، تسهیلات طرح ۶۷، طرح اعتباری سپهر، طرح نسیم، مرابحه 

اقساطی و مرابحه بدون واریز قسط، از قابلیت های جدید این سامانه است. 
معاون طــرح و برنامه بانک صادرات ایرانهمچنین صدور غیرحضوری کارت، فعال ســازی 
سپهرکارت، بستن حســاب های مازاد، درخواست درگاه پرداخت اینترنتی و بازپرداخت اقساط 
تسهیلات را از دیگر قابلیت های جدید این سامانه عنوان کرد و افزود: تعداد درخواست  خدمات 
مشتریان این سامانه از ۱۳ هزار تقاضا در مهر سال ۹۹ به ۲۲۸ هزار درخواست در شهریور سال 

۱۴۰۰ افزایش یافته است.

استاندار کهگیلویه و بویراحمد از تلاش های بانک مهر ایران در راستای 
عمل به مسئولیت های اجتماعی در این استان، تقدیر کرد. 

»توفیق خدمت صادقانه و بی منت به ولی نعمتان جامعه از الطاف بارز الهی و فرصت 
مغتنمی است که خداوند متعال آن را بر عهده کسانی قرار داده که با عمل خالصانه در 
مسیر رضایت حق تعالی و خشنودی مردم گام بر می دارند و قطعاً کار برای رضای خداوند 

متعال بدون اجر و پاداش نخواهد ماند.
اقدامات شایسته و حمایت جناب عالی و مجموعه خدوم تحت مدیریت در استان، در 
راستای ایفای مسئولیت اجتماعی و سنت حسنه مشارکت و حمایت از اقشار نیازمند در 
قالب طرح همیاران مهر، اعطای تسهیلات به دانشجویان کم بضاعت، تأمین اقلام و 
تجهیزات پزشکی مورد نیاز در شرایط سخت ناشی از شیوع ویروس کرونا در قالب طرح 
شهید سلیمانی و کمک به آسیب دیدگان ناشی از وقوع زلزله در شهرستان دنا و کاهش 
آلام آن ها، بیانگر درایت، حسن توجه و مدیریت ارزنده جناب عالی در بانک قرض الحسنه 

مهر ایران است.
لازم می دانم به پاس تکریم و ارج نهادن به زحمات و خدمات شایسته و درخور تحسین 

و حمایتگرانه جناب عالی، صمیمانه تقدیر و تشکر کنم.
توفیق روزافزونتان را در خدمت به مردم عزیز در راستای مسئولیت اجتماعی که دارید 

از خداوند منان مسئلت دارم.«
افزون بر این، سرهنگ مصطفی مثنوی، جانشین فرمانده سپاه فتح استان کهگیلویه و 
بویراحمد از این اقدام خلاقانه بانک در راستای تخصیص جریمه دیرکرد به خرید اقلام 

درمانی مبارزه با کرونا، قدردانی کرد.

دریافت تسهیلات غیرحضوری  با 
سامانه »شمس« بانک صادرات ایران

 تقدیر استاندار کهگیلویه
 و بویراحمد از بانک مهر ایران

مدیر نظارت بر نهادهای مالی ســازمان بــورس و اوراق بهادار 
گفت: برای جلوگیری از ضرر و زیان سهامداران راهی جز توسعه 

سرمایه گذاری غیرمستقیم وجود ندارد. 
“میثم فدایی« روز دوشــنبه در نشست خبری با تشریح تسهیل خرید و فروش 
واحدهای صندوق های ســرمایه گذاری از طریق بازار سرمایه اظهار داشت: بحث 
توسعه سرمایه گذاری غیرمستقیم، یکی از برنامه های جدی سازمان بورس و اوراق 
بهادار است، این نوع سرمایه گذاری دارای اهمیتی ویژه است.وی خاطرنشان کرد: 
افرادی که ســال گذشته و در زمان رشــد شاخص بورس، اقدام به سرمایه گذاری 

غیرمستقیم از طریق صندوق های سرمایه گذاری کرده بودند بازدهی معقولی را از این بازار کسب کردند. آنها در زمان ریزش شاخص بورس 
هم نسبت به سهامدارانی که اقدام به سرمایه گذاری مستقیم در بازار کردند زیان کمتری را از بازار متحمل شدند.  مدیر نظارت بر نهاد های مالی 
سازمان بورس با تاکید بر اینکه سازمان بورس در بازار بدهی و نیز بازار سهام به این نتیجه رسید که برای جلوگیری از ضرر و زیان سهامداران 
راهی جز توسعه سرمایه گذاری غیرمستقیم وجود ندارد، گفت: برای توسعه سرمایه گذاری غیر مستقیم نیازمند کانال های فروش مستقل از بازار 
پول بودیم که در این زمینه طی سال های گذشته، مجموعه های مختلفی  اقدام به فروش اپلیکیشن های اختصاصی برای موضوع مدیریت 
دارایی کردند.   وی ادامه داد: در سال جاری اقدام به تصویب دستورالعمل سرمایه گذاری بر خط کردیم و در این دستورالعمل اجازه صدور و ابطال 
صندوق های سرمایه گذاری برای اپلیکیشن هایی فراهم شد که حتی در خارج از بازار سرمایه بودند.فدایی اظهار داشت: سازمان بورس و اوراق 
بهادار آغوش خود را برای اپلیکیشن های که به دنبال فعالیت در بازار سرمایه هستند، خواهد گشود و اپلیکشین هایی که پیشگام تر باشند قادر به 

دریافت تسهیلات بیشتر از سازمان بورس هستند.
انقلابی بزرگ در بازار سرمایه با ایجاد صندوق های سرمایه گذاری مشترک 

در ادامه این نشست خبری »داوود رزاقی«، کارشناس بازار سرمایه اظهار داشت: بالاخره بعد از حدود یک سال فعالیت ها برای همکاری بیشتر 
با برخی از اپلیکیشن ها، در نهایت تلاش های ما به ثمر نشست و بعد از آن گام های دیگر برای گرفتن مجوز از سازمان بورس، سپرده گذاری 
و تامین بسترهای فناوری اطلاعات و زیر ساخت های لازم برای این مجموعه در دستور کار قرار گرفت.  وی گفت: خوشبختانه توانسته 
ایم از طریق بازار سرمایه و نهادهای مالی تحت سازمان بورس مجوز امکان خرید و فروش و ابطال واحدهای سرمایه گذاری را با همکاری 
اپلیکیشن های عمومی به دست آوریم. رزاقی اضافه کرد: اولین بحث مطرح شده وجود و ایجاد صندوق های سرمایه گذاری مشترک بود، 

نخستین صندوق سرمایه گذاری مشترک در سال ۱۳۸۷ ایجاد شد که می توان این اتفاق را به عنوان انقلابی بزرگ در این زمینه تلقی کرد.
 این کارشناس بازار سرمایه گفت: سیستم ها در گذشته فقط به شبکه های بانکی اعتماد داشتند، اما اکنون به بازار سرمایه نیز اعتماد دارند و در 

صندوق های سرمایه گذاری مشترک اقدام به سرمایه گذاری و خرید و فروش و ابطال می کنند.

مدیر نظارت بر نهادهای مالی سازمان بورس مطرح کرد:

 توسعه سرمایه گذاری  غیرمستقیم
 راهی برای جلوگیری از زیان سهامداران
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